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Au terminat
prima prașilăDe îndată ce au terminat însămîn- țatul culturilor de primăvară, membrii gospodăriei colective din comuna Voetin, raionul Rîmnicu-Sărat au trecut la executarea primei prașile la sfecla de zahăr și floarea-soare- lui. Lucrînd cu însuflețire, ei reușit să termine prașila întîi suprafețele semănate cu sfeclă zahăr și floarea-soarelui.

★Și colectiviștii din Cruceni, raionul Timișoara, au început din vreme lucrările de întreținere a culturilor. Muncind cu hărnicie ei au reușit să execute prima prașilă la sfecla de zahăr pe o suprafață de 98 hectare.

gospodăria agricolă colectiva Timpuri Noi" din comuna Balaciu, regiunea București, mecanizatorii de la S.M.T.-UI din comună execută întreținerea porumbului folosind sapa rotativă. In fotografie : președintele gospodăriei. Marin Vasilesca. contro- lînd împreună cu inginerul agronom Eftimie Vasilescu calitatea lucrării efectuate de tractoristul Vasile Die.Foto : NICU VASILE
Exemplul bun trebuie urmat

Plantează răsadurile 
în cîmpîn acest an, colectiviștii din Corbul de Jos, raionul Medgidia, vor cultiva legume și zarzavaturi pe 75 ha., din care 35 ha. irigate. De cu- rînd, legumicultorii de aici au început plantatul răsadului în cîmp. In primele zile de muncă ei au plantat 5 ha. cu roșii și 1 ha. cu varză timpurie. Plantatul răsadului este în toi.

m
Pășuni model 

regiunea Suceavaregiunea Suceava, 100 de gos-In 
podarii agricole colective au organi
zat în acest an pășuni model pe o su
prafață totală de 30.000 hectare. 
Înainte de a scoate vitele la pășu- 
nat, colectiviștii execută, sub îndru
marea inginerilor agronomi, între
gul complex de măsuri agrotehnice 
pentru mărirea producției de masă 
verde a pășunilor. în efectua
rea lucrărilor se folosește experiența 
gospodăriilor agricole colective Vor- 
niceni, Bucecea, Roma, Vlăsinești și altele din regiune care, aplicînd a- 
ceste reguli, au realizat anul trecut 
producții de iarbă de 5 ori mai mari 
decît pe restul pășunilor.

(Agerpres)

Se aflau la lucru peste 200 de oameni. Cit vedeai cu ochii în lungul tarlalei, plantele de sfeclă de zahăr se înșiruiau în rinduri perfect drepte.— A crescut frumoasă sfecla noastră dar nici mohorul și pălă- mida nu s-au lăsat mai prejos, după ultimele ploi, vorbi colectivistul fruntaș Gheorghe Bănică.— Le dăm noi de hac. h răspunse de alături, prășind de zor, colectivistul Alecu Niculae.Prașila făcută la timp, lucrarea de bună calitate, chezășiiiește recolte bogate. Acest lucru l-au învățat din proprie practică și membrii gospodăriei colective din comuna Plopu, raionul Făurei, regiunea Galați. Anul trecut, executir.d la vreme prașilele la cultura sfeclei de zahăr, ei au obținut o producție de 33.302 kg la ha. în acest an, s-au angajat să dobîndească o recoltă și mai bună. Iată de ce, la îndrumarea organizației de partid și urmind indicațiile inginerului agronom Niculae Munteanu, ei au început la timp executarea primei prașile manuale.Muncind cu hărnicie, colectiviștii din Plopu au reușit astfel în numai cîteva zile să termine prăși- tul pe întreaga suprafață cultivată cu sfeclă de zahăr, de 100 ha.Și la alte gospodării agricole colective din raionul Făurei, sfecla de zahăr a fost prășită pe suprafețe importante.La gospodăria colectivă din Bordei Verde, de pildă, în întrecerea socialistă dintre cele trei brigăzi de cîmp, cele mai frumoase rezul-
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toate cele 40 ha cultivate cu sfe 
de zahăr.

In unele gospoj-ff 
raionul Făurei se muncește in pre
zent cu intensitate sporită și la 

prășitul florii-soarelui. al legumelor 
și porumbului pentru boabe.

în timp ce un mare număr de 
colectiviști din comuna Mircea 
Vodă, de exemplu, executau in ziua 
de 8 mai prășitul in grădina de le
gume pe 20 ha mecanizatorii din 
brigăzile I și a 5-a de la SALT. 
Iasca lucrau la prășitul florii-soa- 
reiui și al porumbului. Cei din bri
gada I, de sub conducerea tov. 
Nicolae Petrache, au prășit deja 40 
de ha cu floarea-soarelui. iar cei 
din brigada a 5-a condusă de tov. 
Vasile Vizireanu au dat cu sapa ro
tativă pe 100 ha cultivate cu po
rumb. Demn de subliniat e faptul 
că pentru bunul mers al muncii 
în fiecare seară cei doi șefi de bri- 
gadă participă la ședințele de lucru 
împreună cu brigadierii gospodă
riei. in prezența inginerului agro
nom Iordache Nelersa și a tov. An
ton Cuconu, președintele gospodă
riei, analizind cum s-au desfășurat 
peste zi lucrările de prășit și sta
bilind ce tarlale 
doua zL
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atenție lucrărilor de prășit. Anul a- 
cesta, de pildă, gospodăria colec-
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cot.

bază al gospodăriei este de 5.000.000 lei. In 1961 am obținut o producție medie la grîu de 2.147 kg la hectar. La porumb, de pe 302 ha, cîte 3.200 kg boabe la ha, iar de pe suprafața irigată de 27 ha, cîte 7.000 kg porumb boabe la hectar. Producția medie de lapte pe cap de vacă furajată a fost de 2.000 litri. Ne angajăm să obținem în viitor producții medii și mai mari: 3.000 kg grîu la hectar, 3.500 kg porumb boabe la hectar, 30.000 kg sfeclă de zahăr la hectar, 25.000 kg cartofi la hectar. Vom dezvolta sectorul zootehnic astfel ca pînă în 1965 să ajungă la 800 vaci cu lapte, 1.800 porci, 2.100 oi, 10.000 păsări. Valoarea fondului de bază va ajunge la 13.000.000 lei”.în telegrama colectiviștilor din satul Pricaz, regiunea Hunedoara, se spune printre altele: „însuflețiți de noile sarcini puse de partid în fața țărănimii colectiviste, ne-am propus să mărim fondul de bază al gospodăriei la 100 de hectare, de la 300.000 lei în anul acesta, la cel puțin 600.000 lei în anul 1965 ; numărul bovinelor la 100 de hectare va crește în această perioadă de la 55, la 65 (din care 35 vaci de lapte); al ovinelor cu lînă fină și semifină de la 130, la 150, iar al porcinelor de la 29, la 80 (din care 10 scroafe). De asemenea, vom ajunge pînă în anul 1965 la 1.000 păsări la fiecare sută de hectare de pămînt agricol. Sîntem convinși că în felul acesta contribuim la înflorirea scumpei noastre patrii, la creșterea bunăstării întregului popor”.Exprimînd mulțumiri din inimă pentru înalta distincție acordată, 
colectiviștii din G.A.C. „Olga Bancic” din Palazu Mare arată în încheierea telegramei lor: „Ne angajăm ca în acest an să realizăm o producție medie de 3.600 litri lapte pe cap de vacă furajată, 120 ouă de la fiecare pasăre ouătoare, 2.200 kg grîu la hectar și 4.000 kg porumb boabe la hectar pe întreaga suprafață, iar de pe suprafața de 180 hectare să obținem o producție medie de 5.000 kg la hectar în condiții de neirigare. Vom livra statului 350.000 litri lapte, 60 tone carne, 200 tone pește, 2.000 tone legume și 220 tone grîu și porumb”. (Agerpres)

întreaga suprafață. Gospodăria noastră luptă anul acesta sub lozinca „Să realizăm în fiecare ramură cel puțin 1.000.000 lei pentru a obține un venit de 7.860.000 lei, din care 2.535.000 lei din sectorul zootehnic, întregul nostru venit se va realiza numai pe bază de contracte cu statul. Raportăm că anul acesta am înființat o fermă de creștere a păsărilor care la sfîrșitul anului va număra 10.000 capete matcă, urmînd ca în anul 1963 să livrăm statului cel puțin 1.000.000 de ouă”.Colectiviștii de la G.A.C. Roma, regiunea Suceava — una din pionierele agriculturii noastre socialiste — se mîndresc cu realizările dobîndite în consolidarea economico-organiza- torică a gospodăriei, cu transformările din viața colectiviștilor și a satului lor.In telegramă se spune printre altele : „Ne angajăm ca sub îndrumarea permanentă a organizației de partid să valorificăm mai bine resursele de care dispunem, să învățăm și să aplicăm regulile agrotehnice înaintate, să răsplătim la rîndul nostru cu realizări mult mai mari prețuirea de care ne bucurăm din partea slăvitului nostru partid, în frunte cu iubitul conducător, tovarășul Gh. Gheorghiu-Dej”.„Realizările ce le-am obținut pînă acum — se arată, printre altele, în telegrama colectiviștilor de la G.A.C. „Drumul lui Lenin” din Țibucani — se. datoresc iubitului nostru partid care ne-a învățat să spirit nou, socialist și din victorii în victorii.Gospodăria noastră luat ființă în anul 1952 de 44 familii, 97 ha teren și un inventar în valoare de 32.000 lei. Astăzi. gospodăria colectivă unește 1.336 familii și o suprafață de 2.506 ha teren. Avem 708 capete bovine, din care 238 vaci cu lapte, 398 porcine, 1.087 oi și aproape 3.000 de păsări. Prin munca lor stăruitoare, colectiviștii noștri au construit 7 grajduri, o maternitate, un saivan pentru 1.000 oi, 3 magazii de cereale. 2 pătule de porumb și multe altele. In cele două sate s-au construit două cluburi cu cîte 800 de locuri și două uzine electrice. Fondul de

Muncitorii, inginerii și tehnicienii, țăranii colectiviști din unități agricole socialiste, recent decorate de Consiliul de Stat cu Ordinul Muncii clasa I, au trimis Comitetului Central al Partidului Muncitoresc Romîn, Consiliului de Stat, tovarășului Gheorghe Gheorghiu-Dej, telegrame prin care își exprimă bucuria și recunoștința pentru înalta distincție acordată. în telegrame se arată că aceasta constituie o înaltă apreciere a muncii și rezultatelor obținute și totodată un puternic imbold în munca pentru îndeplinirea și depășirea sarcinilor puse în fața agriculturii de Congresul al III-lea al P.M.R. și de raportul tovarășului Gheorghe Gheorghiu-Dej, prezentat la recenta sesiune extraordinară a Marii Adunări Naționale.„Sut îndrumarea și conducerea organizației de partid — se arată în telegrama trimisă de G.A.S. Murfat- lar — gospodăria noastră se angajează ca în anul acesta să realizeze de pe întreaga suprafață cel puțin 5.000 kg struguri, 2.800 kg grîu, 5.400 kg porumb boabe, în cultură neirigată, în medie la hectar, și să dea un beneficiu de 3.100.000 lei. Vom munci cu elan pentru continua îmbunătățire a activității gospodăriei noastre, pentru a da statului în fiecare an producții și beneficii tot mai mari”.„Conștienți de mărețele sarcini ce ne stau în față — se spune printre altele în telegrama adresată de SALT. Hărman — asigurăm conducerea partidului și pe dv. personal, că ir. actualul ar. agricol vom munci în așa fel incit să depășim planul de producție cu 5 ia sută și să reducem prețul de cost la 51 lei pe hectarul de arătură normală. Totodată, vom executa lucrări de cea mai bună calitate pentru a sprijini G-A.C. pe care le deservim să obțină in medie 2.400 kg grîu. 22.000 kg cartofi și 24.000 kg sfeclă de zahăr la hectar"._In cinstea recentei sesiuni extraordinare a Marii Adunări Naționale — se spune in telegrama trimisă de G-AC. ^6 Martie" din comuna Stoi- eânești —. urmind îndemnul partidului. noi am insămințat 1.000 ha cu porumb, fiind hotăriți să obținem cite 5.000 kg boabe la hectar de pe
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Vizitlnd expoziția „victoria socialismului în agricultura

Drum prin belșugul țârii
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Zilele trecute, la uzinele de tractoare „Emst Thălmann" din Brașov a fost fabricat cel de-al 100.000-lea tractor. Iată, în fotografie, un nou lot de tractoare fabricate de constructorii de aci, pornind spre ogoarele Înfrățite ale agriculturii noastre socialiste.

lin Găiseanca cultivă între ai 
floarea-soarelui. Pin 
aci nu fusese prășit

xpem miine sau poî- 
tov. Stelian Ior- 
le gospodăriei— 

Mai este vreme. Ni s-au repartizat 
tivaroare de la SALT. Făurei 
aba o să meargă repede—

be n-ar trebui să uite 
însă experiența anului trecui, cind 
din prît~ina neexecutării la timp a 
prașilelor — cum singur recunoaș
te — cosnodăria n-a obținut decit 
1200 icg floarea-soarelui la ha. in 
vreme ce la gospodăria colectivă 
din Plopu s-au obținut pe 180 ha 
peste 1550 kg. iar la gospodăria 
colectivă Bordei Verde pe 210 ha 
peste 1530 kg la ha.

Concluzia ce se desprinde din 
cele de mai sus nu e greu de tras > 
in gospodăriile colective ca cele dur 
Plopu sau Mircea Vodă, unde ingi
nerii agronomi și tovarășii din con
siliile de conducere cercetează cn 
grijă starea culturilor și de îndată 
ce constată că se poate trece la 
întreținerea culturilor iau măsuri 
pentru efectuarea praștiei, se ob
țin rezultate foarte bune, sfecla de 
zahăr fZoarea-soareiui etc., fiind 
întreținute în foarte bune condiții 
agrotehnice, ceea ce creează pre
mize pentru obținerea unor recolte 
bogate.

Este necesar ca in toate cele 68 
de gospodării colective din raionul 
Făurei să fie urmate exemple ca 
cele de mai sus.
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Expoziția „Victoria socialismului in agricultură', deschisă zilele trecute in București, înfățișează cu ingeniozitate drumul străbătut de harnica noastră țărănime muncitoare sub conducerea partidului, către tărîmul luminos al gospodăriei colective, către munca rodnică în

ION NEGOIȚA, președintele gospodăriei agricole colective din comuna Pechea, regiunea Galați.

MUNCII SOCIALISTEEROI AI

NICOLAE DOGARI), directorul gospodăriei agricole de stat Giarmata, regiunea Banat GHEORGHE ENE, șef de brigadă, stațiunea de mașini și tractoare Balaciu, regiunea București. MIHAI BÎRLIGÂ, președintele gospodăriei agricole colective din satul Roma, regiunea Suceava.

comun, pe tarlale întinse, cu mijloace mecanizate. Mii de vizitatori din Capitală și din satele din preajma Bucureștiului trec în aceste zile prin sălile expoziției, buaurîndu-se de realizările înfățișate. Am vizionat și noi, împreună cu ei, exponatele prezentate...Chiar la intrarea în expoziție, ne întîmpină, pe un panou uriaș, un citat din raportul prezentat de tovarășul Gheorghe Gheorghiu-Dej la recenta sesiune extraordinară a Marii Adunări Naționale : „In Bepu- blica Populară Bomînă, socialismul a învins definitiv la orașe și sate... Obiectivul stabilit de Congresul al III-lea al Partidului Muncitoresc Bo- mîn în domeniul transformării socialiste a agriculturii a fost realizat cu aproape 4 ani înainte de termen”.Cu măiestrie artistică lucrătorii expoziției au realizat printr-un sistem de diapozitive luminate, o admirabilă îmbinare de imagini care redau sprijinul acordat agriculturii de către industria noastră socialistă. Cifrele arată că de la 13.713 tractoare fizice — cîte existau în 1950 — azi agricultura țării noastre dispune de 54.000 ; de la 118 combine de păioase, s-a ajuns la 25.000, de la 6.350 semănători la 50.000. Numai între anii 1950-1961, statul nostru democrat popular a investit pentru dezvoltarea agriculturii peste 23 miliarde lei.Alte cifre arată că prin grija partidului și guvernului numărul specialiștilor din agricultură a crescut continuu. Dacă în 1938, de pildă, la sate munceau doar 1.897 specialiști cu studii superioare, în 1962 numărul acestora a ajuns la 16.600 ; dacă în 1938 abia existau în agricultură 2.259 specialiști cu studii medii, în 1961 numărul acestora atinsese 20.000.Pe un perete întreg din expoziție

este înfățișată situația de mizerie a țărănimii noastre sub regimul bui- ghezo-moșieresc. împușcarea a 11.000 țărani în 1907, înșelarea țărănimii prin așa-zise reforme agrare ca cea din 1921, exploatarea ciuntă la care erau supuși oamenii muncii de la sate sînt redate prin tablouri și citate emoționante. Atrage în mod deosebit atenția o „învoială de dijmă" din 1939 între un țăran din comuna Dîmbovnicul (fostul județ Argeș) și moșierul respectiv, pentru a lua să lucreze de la boier 3 hectare de pămînt. Pentru pămîntul luat în dijmă țăranul avea următoarele obligații: să dea boierului .50 la sută din recoltă, să-i lucreze gratuit o jumătate de hectar făcînd aratul, semănatul, grăpatul, seceratul, transportul la arie, treieratul și adusul cerealelor Ia magazie, — să-i lucreze gratuit alte 6 zile pe moșie sau la „curte" să-i dea de ziua onomastică cîte 20 de ouă și pui de găină...De la întemeierea sa, Partidul Comunist din Romînia a luptat pentru rezolvarea sarcinii istorice de înfăptuire a alianței dintre proletariat și țărănimea muncitoare, pentru apărarea acesteia de exploatarea nemiloasă a capitaliștilor, moșierilor și chiaburilor, pentru smulgerea pămîntuluf din mîinile moșierilor și trecerea lui în mîinile celor ce-1 muncesc. în expoziție sînt prezentate numeroase reproduceri din ziarele și revistele editate de Partidul Comunist Romîn, în care țărănimea era îndemnată să lupte pentru împărțirea gratuită la țărani a moșiilor.Apoi un lung șir de panouri prezintă realizările dobîndite în ultimii 
al. raicu 1
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In zilele de sărbătoare, tinerii colectiviști din comuna Boroaia, regiunea Suceava, vin cu bucurie la eăminul cultural. Mei. între alte preocupări plăcute se află ți jocul

RECENZIIîngrășarea economică a taurinelor1' Creșterea batalilor

Schimburile de experiență 
în rezolvarea problemelor

factor hotărîtor 
de producție

de Ing. I. ARIȘANUîn lucrarea „îngrășarea economică a taurinelor", apărută recent în Biblioteca agricolă, autorul a reușit să prezinte un bogat material, care să contribuie la documentarea cadrelor medii ce lucrează în sectorul creșterii animalelor in vederea aplieării celor mai economice metode pentru obținerea de cantități sporite de came de la specia taurină.Scrisă intr-un mod clar, cu înlănțuire logică a problemelor de specialitate, lucrarea poate fi Înțeleasă de masele largi de crescători de animale și servește ca un bun îndrumător pentru activitatea acestora.Pe lingă acestea, lucrarea reușește să contribuie și la lărgirea și îmbogățirea nivelului de cunoștințe profesionale ale cititorilor cărora le este adresată, întrucit cuprinde și prezintă materialul folosind noțiuni tehnice mai complete in domeniul în- grășării taurinelor. Astfel, lucrarea face cunoscut, sau reîmprospătează cititorului, cunoștințe legate de rasele de taurine care se cresc in tara noastră, cu sumare caracterizări mor- folocice și productive.teva rase noi dede precum și taurineA munci mai bine, a munci calita
tiv. a aplica învățămintele însușite 
la cercurile agrozootehnice, iată uno 
din problemele centrale spre care or
ganizația de partid, comitelui s;ndi- 
cc'ului și conducerea administrativă 
a gospodăriei de stgt Odobești în
dreaptă eforturile colectivului de 
muncă al unității.

Îndrumate in permanentă de orga- 
niza/ia de partid, conducerea gospo
dăriei și comitetul sindicatului au 
muncit cu adevărată pasiune pentru 
formarea unor mșuftri viticoli capa
bili, întrucit aceștia sint cadre de 
bază ale gospodăriei. In prezent, din 
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maiștri viticoli, numai 
medie viticolă. Dar și 
buni practicieni, 
în munca de creștere
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Dar, 
mare a cadrelor, consiliul 
riei și comitetul tind 
Iii lat numai la trimiterea 
gadjeri și muncitori la ț 
scopul lărgirii cunoștințelor teoretice 
de specialitate și organizatorice in 
iarna fiecărui an in gospodărie te 
organizează cursuri cu o durată de 
15 zile. La aceste cursuri participă pe 
lîngă maiștrii viticoli și muncitorii 
permanenți, mecanizatorii și conduc
torii de .atelaje. După terminarea 
cursurilor se tace seminarizarea 
Cursanjilor, dovedindu-se m_ ex:- 
gentă. Astfel s-a reușit ca pește 200 
de muncitori permanenți să-și ridice 
necontenit nivelul cunoștințelor la
cerințele aplicării tehnic:: în cultura viței de vie.
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0 altă formă pentru răspîi 
metodelor înaintate de muncă, f 
înlăturarea lipsurilor in aplieart 
lor mai importante măsuri agi 
nice și organizarea mai bună a
cit o constituie schimburile de expe- 
rienja. A intrat de.acum in tradiția 
acestei gospodării organizarea schim
burilor de experiență dintre maiștrii 
viticoli, la începerea iiecărui ciclu 
important de muncă In vii. Organi
zația de partid, comitetul sindicatului 
și conducerea administrativă a gos
podăriei acordă o mare atenție pre
gătirii schimburilor de experiență și 
desfășurării lor. Ele încep prin pre
zentarea referatelor atît de către mai
ștrii fruntași cit și de unii mai slabi 
despre modul cum s-au pregătit pen
tru executarea lucrărilor care ur
mează a se efectua, despre telul cum 
intenționează să facă aceste lucrări, 
despre măsurile tehnico-organizato- 
rice luate in vederea bunei desfășu
rări a muncilor etc.

După prezentarea referatelor se 
pun întrebări, se poartă vii discuții. 
Apoi cu autocamioanele, brigadierii, 
șefii de secții, mecanizatorii și mun
citorii permanenți fruntași vizitează 
la fata locului fiecare brigadă. Aici 
se constată „pe viu" cele relatate în 
referate și în discuții. Cu aeest pri
lej se fac și unele demonstrații prac
tice privind executarea lucrărilor mai 
importante. De menționat că vizitele se fac absolut la toate brigăzile. Bri
gadierul gazdă răspunde la în
trebările ce i se pun. Schimbu
rile de experiență se încheie prin 
calificative date fiecărei brigăzi Și 
seefii în parte. Din 1959 schimburile 
de experiență au urmărit întregul 
complex al muncii. Astrel au fost or
ganizate schimburi de experiență 
privind organizarea și conducerea 
procesului de viniifoafie pentru ob
ținerea de vinuri bune, omogene și 
în partizi mari. De asemenea, degus
tările organizate au dus la luarea 
unor măsuri valoroase in scopul În
lăturării cauzelor care ar fi putut 
duce la deprecierea vinurilor în 
timpul păstrării lor.

Jnvățînd unii de la alții, maiștrii, 
șefii de secții, mecanizatorii, munci
torii permanent! au reușit să intro
ducă și să aplice, an de an, lucrări 
tot mai complexe și la un nivel agro
tehnic superior, factor important in 
sporirea producției de struguri la ha

Permanentizarea cadrelor o 
în

Permanentizarea cadrelor este 
altă măsură bună practicată aici 
vederea ridicării simțului de răspun
dere la)ă de soarta recoltei. Maiștrii 
viticoli lucrînd de ani de zile in ace
lași loc de muncă au ajuns să cunoască toate caracteristicele solului
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primAvară în vii ijmare luiiQJiie uc au fost executate *a
sd dtz peste p/an jmh de timpul potrivit, ș i la un Înalt nivel
struguri la ha conducere^ aospodă- agrotehnic. vițiicult or ii din aceasta
riei șî comitet uJ undjeutuhu jiy **eu gospodărie luptă pentru a obține îtt
nsnlfuTnif doar *d inregiiireie aceste aeest an o produ<cție medie de pesteflJIGfl f î®. Inițiativele vs.'or oase. 10.500 kg struguri la ha.
/9 r f i ’g **9 cute :n eens*d> Centru productii mari și constante
tuiril&r de b9*sdxî.’f au sserea de struguri obțin.ufe la hectar, pen-in atenira to* pentru e ti pane hi tm ceJriatea supe rioară a produselor
pract-că- Jn unui ani e ?osi scJuph și depășirea an ste an a beneficiilor
bat sistemiil di- sus fmere de Je ama plen/f/ee/e a lost conferit acestei gos-
la șpaJier pe 8 30 ha, s-au construit 2 poăărn de stat „Ordinul Muncif*
crame In copcicitate de circa ^00 va- clasa /.
goane. 19 dormitoare a 106 de pa* V. CAZACU

factorii o bună irășare a taurinelor îngrijirii și adă- lalelor, lucrarea reușește să scoată in evidență modul cum trebuie folosite aceste elemente de 
:»-.re muncitorii din acest domeniu •ie activitate pentru obținerea rezultatelor dorite.Abordind problema propriu-zisă de tehnica ingTășării ți a nutrețurilor ce se pot folosi cu cele mai bune rezultate la îngrășarea taurinelor, lucrarea pune la dispoziția cititorului un bogat material exemplificat. Ast- fe! lint redate diferite rații alimentare alcătuite din sortimente variate de nutrețuri ce se găsesc și pot fi folosite de unitățile noastre socialiste in raport de condițiile geodi- matiee in de virsta întreținere realiza.

Prexentind in continuare are influențează și asigură i economică ingi >e baza întreținerii, tostirii a

cere acestea se găsesc și animalelor, starea lor de și sporul preconizat a seîn partea finală a lucrării, sînt pre- zentate ți mijloacele prin care unitățile trebuie să controleze procesul de ingTășare și posibilitățile de apreciere a stării de ingrășare în viu a animalelor. Prezentarea modului cum trebuie organizat și făcut transportul animalelor de la îngrășătorii la locul de tăiere. în raport de distanta la care se găsesc aceste unități una de alta, permite ca să se ia de cei interesați măsurile cele mai corespunzătoare care să reducă la minimum pierderile in greutate înregistrate de taurine in timpul trans- portuluiPrin modul cum pune ți tratează problemele, privind ingrășarea economică a taurinelor, lucrarea de fată este de mare actualitate ți constituie un ajutor substanțial in activitatea lucrătorilor din acest sector.
Ing. E. RAICU

rDium pun belșugul țării
(Urmare din pag 1Jîn legiunile tarii noastre de că-ani tre harnica țărănime colectivistă.în regiunea Dobrogea, unde ta 1938 o treime din pămînt era nelucrat, unde existau doar 119 tractoare și 124 de batoze, unde media producției la hectar era de numai 440 kg. grîu și 770 kg. porumb — in 1961 lucrau 5.888 tractoare fizice. 3.773 combine de cereale, producția medie de grîu la ha. în gospodăriile eoleetive trecea de 1.410 kg., la porumb de 2.272 kg., iar efectivele de animale ale acestor untități numărau deja 78.437 bovine, 108.870 porcine, 400.346 ovine. In această regiune, prima cu agricultura colectivizată, 46 gospodării colective au obținut anul trecut producții peste 4.000 kg. porumb la ha., 55 gospodării cite 2.000 litri lapte pe cap de vacă furajată.Vizitatorii realizările regiuni ale dintre cele țârii — regiunea mare a creșterii veniturilor, colectiviștii de aici și-au ridicat mult nivelul de trai. Fiecare a 6-a familie de colectivist și-a construit casă nouă.Ar trebui caiete întregi ca să po(i nota toate realizările, datele și cifrele — extrem de interesante — din fiecare regiune, toate dovedind entuziasmul crescînd al oamenilor muncii de a realiza sarcinile stabilite de Congresul al III-lea al partidului, de a înflori continuu unitățile din care fac parte.Graficele și tablourile comparative demonstrează creșterea volumului lucrărilor mecanizate în toate regiunile tării. In regiunea Oltenia, de pildă, unde în trecut existau nu mai puțin de 41.000 pluguri de lemn, azi S.MT.-urile și gospodăriile de stat dispun de peste 4.327 tractoare 4.663 de semănători. 2.127 combine și de alte mașini agricole.

iau cunoștință agriculturii i tării, mai

de iar dedeȘi celorlalte lată-ne într-unul mari grînare ale București. Ca ur- producțiilor și a

învățăminte prețioaseCăminele culturale din raionul Caransebeș, regiunea Banat, desfășoară o intensă muncă pentru popularizarea hotărîrilor recentei sesiuni a Marii Adunări Naționale.Printre acțiunile întreprinse pînâ acum în aeest scop se numără citirea în colectiv a documentelor sesiunii și în primul rînd a raportului prezentat de -tovarășul— Gheorghe Gheorghiu-Dej la sesiune.De asemenea, au fost organizate multe audiții la radio, programe cul- tural-artistice etc.

Asemenea acțiuni s-au organizat la căminele culturale din Mltnieul Mare, Obreja, Glimboca. Sacul, Ză- gujeni și altele.Colectiviștii din satele raionului Caransebeș care au participat la astfel de acțiuni organizate la căminele culturale și-au însușit învățăminte prețioase, care, puse în practică, îi vor ajuta la întărirea economico-or- ganizatorică a gospodăriilor lor colective.

Aruncind o privire retrospectivă asupra bogăției de date fi cilre pre- tastate în cadrul realizărilor fiecare: regiuni, vizitatorul !*i dă seama că paralel cu colectivizarea agriculturii, in țara nottră a crescut an de an producția agricolă In toate sectoarele.O deosebită atenție se acordă în eadrul expoziției uriașei munci de tipărire a diferitelor lucrări agro- lootehnice necesare ridicării nivelului de cunoștințe ale oamenilor munoii din agricultură și popularizării metodelor înaintate de lucru. Numai în mestru al 617 cărți 12.837.794De o mare prețuire s-au bucurat și filmele pentru sate. In 1961 și în primul trimestru al acestui an, s-au realizat 46 de filme documetare pe teme agricole.Pe mari grafice este Înfățișată dezvoltarea învățămlntului agricol în Republica noastră populară. In ultimii 15 ani, au fost pregătit* pentru agricultură peste 14.000 de eadre cu studii superioare, 25.000 cadre tehnice medii, peste 100.000 mecanizatori și mecaniei.

în prezent, în școlile agricole

anul 1961 $i in primul tri- anului 1962 au (ost editate și broșuri intr-un tiraj de exemplare.

și institutele agronomice învață circa 50.000 de elevi fi studenți.Vizitatorii iau cunoștință totodată cu o imensă bucurie de taptul aâ paralel cu creșterea producției agricole și animaliere, în satele patriei noastre a crescut nivelul de trai al oamenilor munciiNumai între 1955-80 s-au construit în satele tării noastre 500.000 case noi. Peste 3.870 de sate au lost electrificate.Acesta este — în graiul emoționant al cifrelor — drumul străbătut de țărănimea noastră muncitoare sub înțeleaptă conducere a partidului către bunăstare și belșug.Pe bună dreptate, mulgătorul Toma Marin de la gospodăria colectivă din comuna Rovine, raionul Slobozia, unul din sutele de vizitatori ai expoziției îmi spunea după cele văzute :— Am străbătut parcă, privind filmele, cărțile, tablourile și graficele din expoziție, însuși drumul nostru, al țăranilor muncitori spre mai bine, călăuziți de partid. Plecăm de aici și mai întăriți și mai entuziasmați. Știm bine că viitorul nostru adevărat de aur.

Țara noastră are condiții din cele mai favorabile pentru o largă dez- j voltare a creșterii oilor și pentru sporirea producției de lînă fină și semifină. Directivele Congresului al III-lea al P.M.R. prevăd ca pînă în 1965 să se ajungă la un efectiv de 13.000.000 ovine, din care 8,5 milioane cu lînă fină și semifină, iar producția de lînă din aceste sortimente să sporească la 27.000 tone.Pentru realizarea acestei sarcini, în raportul prezentat de tovarășul Gh. Gheorghiu-Dej la Plenara C.C. al P.M.R. din 30 iunie — 1 iuiie 1961, pe lîngă alte măsuri, se atrage atenția și asupra importanței pe . care o prezintă creșterea batalilor, ; ca mijloc important de sporire rapidă a producției de lînă fină și semifină. Astfel, pînă în anul 1963, gospodăriile de stat și gospodăriile colective trebuie să ajungă să crească aproximativ 1 milion de batali, care la vîrsta de 2—3 ani, pot da anual cel puțin 5—6 mii tone lînă fină și semifină și mari cantități de carne. Pe baza acestei sarcini, s-a prevăzut ca încă la sfîrși- tul acestui an, să avem un număr de 1.000.000 batali, din care 250.000 în gospodăriile de stat și 750.000 în gospodăriile colective.în acest scop, este necesar ca în ! fiecare gospodărie de stat și gospodărie coleetivă să fie batalizați toți berbecuții din rasele cu lînă fină și semifină (merinos, spancă, țigaie) care nu sint reținuți pentru reproducție. Bătălii se cresc în scopul obținerii unei produeții sporite de lînă și de carne.în condițiile din țara noastră, creșterea batalilor reprezintă o măsură eficientă pentru realizarea cantităților de lină fină și semifină necesare industriei ușoare. Prin opri- rea berbecuților din rasa merinos și batalizarea lor se pot obține în total la 3 tunsori circa 15—18 kg lîpă de fiecare și 12—13 kg de la cei cu lînă semifină. Reiese deci că berbecuții din rasele eu lină fină și semifină, dacă sînt batalizați, constituie un important mijloc pentru sporirea producției de lînă. Totodată, în acest fel se poate obține de 3—4 ori mai multă came decît dacă berbecuții ar fi sacrificați de mici.Creșterea batalilor pentru lină și came este o îndeletnicire avantajoasă pentru gospodăriile de stat și gospodăriile colective. Calculele a- rata că un batal cu lină fină, care produce anual 5 kg lînă, folosit timp de 3 ani aduce un venit total de cel puțin 1.200 lei, din care cea mai mare parte reprezintă valoarea linii.Experiența gospodăriilor de stat și gospodăriilor colective fruntașe arată că de la batali se pot obține producții medii de lînă foarte mari, dacă se asigură condiții bune de hrănire și întreținere. Astfel, In anul trecut GA.S. Cărei, regiunea Maramureș, de la un efectiv de 135 batali merinos transilvănean, de vîrste diferite (1—3 ani) a realizat o producție medie de 8,6 kg lină. La această gospodărie producția medie de lînă obținută de la batali a depășit cu 1,2 kg producția medie obținută pe întreaga turmă de ovine. De asemenea, la G.A.S. Che- reușa, din aceeași regiune, s-a obținut o producție medie de 7,7 kg iînă, de la un efectiv de 684 batali. Rezultate asemănătoare s-au obținut și la gospodăriile de stat Salon- ta, Ioșia, regiunea Crișana, și altele.Pe lîngă o producție mare de lînă, bătălii asigură și cantități sporite de carne. De exemplu, la G.A.S. Cărei și Chereușa, greutatea medie a batalilor a fost în anul 1961 de 64 kg, respectiv de 62 kg, unele exemplare ajungînd la o greutate de 100 kg.Rezultatele cele mai bune în creșterea batalilor se obțin dacă se organizează fătări timpurii, deoarece astfel berbecuții destinați batalizării se dezvoltă bine încă din primul an și vor produce o cantitate mai mare de lînă, în comparație cu cei prove- niți din fătări tîrzii.în sporirea producției de lînă și carne la batali, alimentația este desigur un factor hotărîtor. Cu cît se îmbunătățește furajarea lor, cu atît producția de lînă este mai mare. Recomandăm deci să se asigure în tot timpul anului condiții de hrănire și întreținere corespunzătoare cerințelor acestei categorii de ovine.în timpul iernii, baza hrănirii batalilor o constituie nutrețurile fibroase, suculente și concentrate, la care se adaugă sărurile minerale. Rațiile trebuie întocmite în funcție de furajele existente în fiecare gospodărie. Pentru hrănirea batalilor se vor folosi în măsură cît mai mare nutrețurile suculente, în spe-
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cial porumb însilozat, bostani, precum și fînuri, vreji de leguminoase, paie etc. Gospodăriile care dispun de sfeclă de zahăr sau semi- zaharată o pot folosi cu succes și în hrana batalilor.în timpul verii, hrănirea se poate face intr-un mod economic prin folosirea pășunilor naturale și a nutrețurilor verzi cultivate după sistemul conveierului verde, a otavei de finețe etc. Pentru asigurarea hranei unui batal în greutate de 50 kg sînt necesare zilnic cite 7—8 kg de masă verde.Este recomandabil ca gospodăriile care cresc un număr mare de batali să organizeze turme separate de restul ovinelor. La formarea turmelor de batali, se va ține seama de rasă, vîrstă și dezvoltarea lor. Bătălii de rasă tigaie nu trebuie ținuți în aceeași turmă cu cei merinos, întrucit, avind mai multă mobilitate, fac ca pășunatul turmei șă nu fie liniștit. De asemenea, bătălii mai tineri, sau cei cu stare de întreținere mai slabă, trebuie ținuți și ei în cirduri separate, pentru a fi pășunați pe pășuni mai bune și hrăniți suplimentar cu furaje concentrate.După ce sînt tunșl de 3 ori, adică la virsta de 3-^3'4 ani, bătălii se trec la îngrășat pe o perioadă de circa 60 de zile, în vederea valorificării lor pentru came, Cea mai bună perioadă pentru îngrășatul batalilor este sfîrșițul verii și mai ales toamna. îngrășarea se face la pășune. Se poate da și un supliment de concentrate în cantitate de 0,2—0,3 kg în funcție de calitatea pășunilor și starea de întreținere a batalilor. Ca supliment de hrană se mai poate folosi, cu bune rezultate, nutrețul însilozat,Sînt gospodării unde nu se acordă încă importanța cuvenită creșterii batalilor. Așa, de exemplu, gospodăria colectivă „Partizanul" din comuna Grivița, regiunea București, a vîndut un număr mai mare de berbecuți din producția anului 1962, decît era planificat. Din această cauză gospodăria este în situația de a nu putea îndeplini sarcina ce și-a prc>pus-o privind creșterea batalilor, întrucit în prezent dispune de un număr insuficient de berbecuți,In unele gospodării colective, cum sînt cele din raioanele Tg. Jiu, Gi- lort, Baia de Aramă din regiunea Oltenia, s-au planificat efective de batali deși aceste gospodării n-au oi cu lină fină și semifină.Pentru a se realiza efectivul de 1.000.000 de batali este necesar ea organele locale, conducerile unităților agricole socialiste să se preocupe îndeaproape de asigurarea condițiilor necesare îndeplinirii a- cestei importante sarcini.Este necesar ca în toate regiunile și raioanele să se revadă pla-

nurile de batalizare ale gospodăriilor de stat și colective pentru ca fiecare unitate socialistă să crească un număr de batali corespunzător posibilităților reale pe care le are.Trebuie înlăturată confuzj^care există acum, din cauza ur ^indicații tehnice greșite, în ce privește vîrsta optimă de castrare a berbe- cuților. In prezent, în cărți și instrucțiuni se prevăd vîrste diferite pentru castrare (3—4 săptămîni; 1—2 luni; 5—6 luni); unele gospodării de stat țin turme de berbeci necastrați chiar după vîrsta de un an, cu toate că aceștia sînt destinați batalizării — ceea ce duce ia obținerea unei producții mai scăzute de lină și carne. Vîrsta cea mai potrivită pentru castrarea berbecu- ților este cea cuprinsă între 1—4 luni, în funcție de precocitatea raselor. Berbecuții din rasele mai precoce, cum sînt cei din rasa merinos, se vor castra la vîrsta de 1—2 luni.In ce privește castrarea, este necesară generalizarea în practică a metodei profesorului A. Baiburțian din U.R.S.S., metodă care a devenit cunoscută specialiștilor noștri. Aplicarea acestei metode simp'Âa- sigtiră sporuri importante de creștere în greutate, obținîndu-se la 2 ani și jumătate un spor de creștere cu 20—25 la sută mai mare și o producție de lină cu circa 15 la sută mai mare, precum și o carne de bună calitate.Trebuie combătută practica păgubitoare a unor întreprinderi de industrializare a cărnii și a unor gospodării colective de a sacrifica berbecuții din rasele cu lină fină și semifină.Comitetele executive ale sfaturilor populare regionale și raionale sînt datoare să vegheze la respectarea întocmai a acestei reguli, să organizeze un control sistematic în toate abatoarele, să tragă cu seriozitate la răspundere pe acei care nesocotesc indicațiile date privind realizarea planului de batali.Este necesar ca berbecuții din rasele cu lînă fină și semifină disponibili în unele unități agricole socialiste să fie cumpărați de către oficiile întreprinderii de stat pentru aprovizionarea cu animale de rasă și produse biologice de uz veterinar și livrați apoi unităților care nu-și pot asigura din pr&silă proprie efectivul de batali pe care ar putea să-l crească.Pentru a extinde îndeletnicirea creșterii batalilor, a deprinde pe colectiviști și lucrătorii din gospodăriile de stat cu metodele cele mai bune de îngrijire și hrănite a acestei categorii de animale se simte nevoia de a se populariza pe scară mai mare foloasele creșterii batalilor și metodele de îngrijire și întreținere a lor.Creșterea batalilor reprezintă un mijloc important atît pentru sporirea producției de lînă și carne, cît și pentru obținerea unor venituri sporite în gospodăriile de stat și gospodăriile colective.
SFAT UI AGRONOMULUI

Cum se poate combate 
rățișoara porumbului

N. PlRVU corespondent

Mobilierul demons- bunăstarea pătruns și

Ne aflăm eu aparatul de fotografiat în casa colectivistului Iosif Szabo din satul Bodo — regiunea Banat, frumos trează care ain această familie. Iar surisuf nepoatelor, cărora bunicul le citește o poveste, adincește mulțumirea din Inima bătrînului.

In toată cimpla din sudul țării și chiar în unele raioane din Moldova, lanurile de porumb sînt amenințate în perioada de răsărire șl pînă In stadiul de 3-4 lrunze de un periculos dăunător, cunoscut sub numele de rățișoara porumbului sau pe nomele științific, Tanymecus dllatlcol- lls, Numele de râțlșoară I se trage de la ciocul au care este înzestrat și cu ajutorul căruia roade frunzele. Dăunătorul se poate recunoaște ușor în culturile de porumb : are lungimea de 7-10 mm, forma capului alungită, ciocul sau rostrul lățit șl mai lung decit capul; culoarea este brun-cenușie, asemănătoare cu a pămintulul uscat, înclt la prima vedere trece neobservat.Rățișoara se găsește în mare număr, in special In acele lanuri de porumb în care s-a semănat mai mult de 2 ani porumb după porumb și nu s-au făcut combateri chimice; de aceea aceste lanuri trebuie supravegheate în mod special și trebuie controlate chiar înainte de a ii răsărit porumbul. Prezența dăunătorului nu este greu de stabilit: dacă timpul este călduros, este su- ilcient să privim cu atenție solul, și vedem cum rățișoarele circulă grăbite incoace și tncolo in căutarea hranei; dacă vremea este rece, înnourată, atunci le descoperim sub bulgări, sub rădăcinile de porumb din anul trecui, adunate mai multe la un loc, sau sub frunzele de pălă- midă cu care se hrănesc pînâ la răsărirea porumbului; dacă tarlaua de porumb este învecinată cu una de grîu, rățișoarele pot fi găsite de a- semenea In mare număr pe o fișie de 2-3 m din lanul de griu ale cărui lrunze sini mîncate aproape in întregime. Stabilită astfel prezența dăunătorului, nu mal trebuie așteptată răsărirea porumbului ci trebuie trecut de urgență la executarea măsurilor de protecție a culturilor de porumb. Cea mal indicată măsură este prăfuirea tarlalei respective cu unul din următoarele Insecticide : Aldrin 25 kg/ha, Hexatox 3 la sută, folosind 30 k« la ha, DupUtox 3-5 folosind 25-30 hg la ha. Se pot executa prâluiri de foarte bună calitate cu ajutorul agrafelor M.S.P.-P. purtate pe tractor. Distrugerea insectelor depinde în întregime de teiul cum se execută tratamentul. „Graba strică treaba" spune un proverb și intr-adevăr, deși distrugerea dăunătorului trebuie realizată in cel mai scurt timp, totuși nu este ingă-

duit să sa prăluiască decît pe timp cit mai liniștit pentru ca pralul sâ rămînă pe teren și să nu He antrenat de curentll de aer departe tarla. De aceea se recomandă executarea prâiuirllor dimineața devreme, de pe Ia ora 4 pînă la orele 9-10, cină atmosfera este mai calma și după amiezile In general după ora 5. Nu este îngăduit ca intre lățimea de lucru de la „dus" și lățimea de lucru de la „întors” să ile o fișie lată de clțlva metri (tratament prin salt), pe care in special tractoriștii o consideră in mod cu totul greșit că se autoprăfuiește, prin insecticidul antrenat de curenții de aer. Această practică, din păcate răspindită, duce la aplicarea unei cantități de insecticid la hectar mult mal mică decît norma indicată și deci la o eficacitate redusă.De asemenea trebuie prăluite intens benzile marginale de grîu in care s-au concentrat rățișoarele.în cazul cină porumbul este în curs de răsărire sau a răsărit se fac prâfuiri cu aceleași preparate, micșorind doar normele. Astfel Aldri- nul se va administra în cantitate de 20-25 kg la hectar, Hexatoxul 3 Ia sută și Duplitoxul 3-5 în cantitate de 20-25 kg la ha. jAIn cazul cind lipsesc mașiniîe M.S.P.-P., sau atacul a fost constatat la răsărirea porumbului imediat după o ploaie șl tractorul nu poate intra fn tarla, se recomandă prăiui- rea manuală a rindurilor, cu săculeț! de tifon, sau o altă pînză rară.Și in aceste cazuri prăfuirea trebuie făcută numai pe timp liniștit. Menționăm că prima prașilă dată la timp are un ro! pozitiv in lupta cu rățișoarele. Nu trebuie să subapreciem lupta cu acest dăunător, ple- cind de la gindul că lanul de oo- rumb va rezista atacului, fie că tratamentul este costisitor și câ ar ti mai indicată refnsâmințarea. Trebuie avut fn vedere că plantele care au tost atacate, dar n-au fost totușf distruse, iși reduc producția pînă la 25 la sută; o retnsămtnțare (care devine o iiMâmințare tinde) nu are o producție asigurată, șl poate la răsărire să fie din nou atacată. Prin renunțarea la combatere se creează condiții pentru înmulțirea in masă a dăunătorului pentru anul următor, cind va crea pagube cu mult mal mari. Ing. FL. PAULIAN șef de laborator I.C.A.
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Vom munci cu însuflețire pentru înfăptuirea mărețului Program

de continuă înflorire a agriculturii noastre socialiste
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Ne făurim unWviața nouă pe care am început-o 'uniți in gospodăria colectivă, la Îndemnul partidului nostru drag, ne dă avint și imbold in muncă. înfăptuim astăzi toate visurile noastre de altădată. Totdeauna am visat săavem un trai mai bun, dar nu ne pi «cepeam să ni-1 facem. Azi, datorită îndrumărilor organelor de partid și avînd sprijinul inginerului nostru agronom, sintem convinși că vom putea să folosim din plin resursele naturale pe care le avem pentru sporirea producției, pentru crearea unor noi ramuri de producție agricolă. Iată, de pildă, pătnîn- turile noastre sini bune pentru grădină. Apa Prahovei ne udă hotarul, iar orașul Ploiești este la numai cîțiva km. de noi. Cu toate acestea, noi nu ne-am ocupat pînă acum de cultura legumelor, care este atît de bănoasă. De-acum însă avem pregătit răsadul pentru cele 16 ha. ce le vom cultiva cu roșii, ardei gras, vinete, varză și alte culturi legumicole. Iar terenul bine pregătit așteaptă să fie plantat. Ne-am propus să obținem incă din primul an cite 21.000 kg. roșii timpurii Ia ha., 30.000 kg. de varză de toamnă, 8.000 kg.ardei gras, 15.000 kg. de vinetela ha.Veniturile bănești pe care ne-am propus să le realizăm din cultura legumelor se ridică la 564.500 lei, adică mai bine de 50 la sută dinveniturile totale prevăzute.Pînă în 1965, suprafața de grădină va ajunge la 50 de ha. in întregime irigată.O altă ramură de producție pe eare ne-am propus oi o înființăm încă din acest an este creșterea ani
malelor. Pentru început, vom cumpăra 70 de taurine, din care 15 vaci de lapte, iar restul juninci. în viitorii ani, vom ajunge pină la 300 de

trai îmbelșugatvaci de lapte. Vom mai cumpăra și 10 scroafe, iar pină la sfîrșitul anului vom ingrășa 34 de porci. Tot în acest an vom Înființa și o fermă de păsări cu 1.000 de capete.Pentru Înființarea fermelor de animale, noi am început construirea adăposturilor. Vom ridica in scurt timp un grajd pentru 100 capete vite mari, o maternitate cu 25 boxe | și o puierniță. La construcția acestora vom folosi numai materiale din resurse locale.Acesta este doar începutul Pers- | pectivele ce le avem sînt insă foarte mari.In hotarul comunei noastre avem 1 o baltă unde vom organiza creșterea a 10.000 de păsări de apă. Vom amenaja, de asemenea, un iaz în suprafață de 2 ha pe care îl vom popula cu pește.Pentru sporirea rodniciei terenului vom folosi pentru irigare sursa de apă ce ne străbate hotarul. In viitorii ani vom amenaja o suprafață pină la 200 ha. pentru a fi irigată, i In felul acesta, aplicînd și celelalte reguli agrotehnice, noi vom spori simțitor producția de cereale și alte ! plante la hectar. In munca noastră ne sînt de un mare folos invă- I țăturlle bogate ce se desprind din raportul prezentat de tovarășul ! Gheorghe Gheorghiu-Dej la sesiunea extraordinară a Marii Adunări Naționale, măsurile stabilite de recenta plenară a C.C. al P.M.R. și i cele luate de sesiunea Marii Adu- ' nări Naționale.NICOLAE ST. GHICUȚA 
NICULAE V. STAN VICTOR LAZĂR 
VASILE D. VOCILĂ membri ai gospodăriei colective din comuna Gorgota. raionul Ploiești
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Pentru rezultate tot mai rodnice

PRIN UNITĂȚI agricole socialiste distinse 
CU ORDINUL muncii CL I 

O înaltă prețuire a muncii

Zilele trecute, muncitorii, tehnicienii, inginerii și funcționarii de la G.A.S. Andrășești au trăit clipe de mare entuziasm prilejuite de decorarea gospodăriei lor cu „Ordinul Muncii" cl. I, pentru frumoasele realizări obținute in creșterea producției vegetale și animale, în realizarea unor însemnate beneficii peste plan.A doua zi, după primirea înaltei distincții, în sectorul de creștere a, .păsărilor,: tovarășa Țaporea Alexandrina, care lucrează în această ramură de mai bine de 13 ani, prin mîinile ei trecînd sute de mii de pui, spunea cu bucurie :— Eu am crescut anul trecut 10.000 de pui, din cei 64.000 pe care gospodăria i-a realizat. In acest an, m-am angajat să cresc 30.000 de pui. înalta distincție acordată gospodăriei noastre ne umple inimile de bucurie pentru că ea răsplătește eforturile noastre, ale tuturora.— Ne bucurăm că gospodăria noastră se numără printre acele unități care au primit „Ordinul Muncii" cl. I—spunea inginerul mecanic Mischiu Marius. An de an, G.A.S. Andrășești s-a afirmat prin rezultate frumoase obținute în toate sectoarele de producție, ocupînd un loc de cinste în rîndul gospodăriilor fruntașe. Anul trecut, noi am reușit să obținem o producție mare de grîu la ha., cîte 4.440 de kg. de porumb boabe și 388 de kg. de fasole in cultura intercalată la ha., 4.198 litri lapte pe cap de vacă furajată, față de 3.800 de litri planificat, la prețul de cost de 1,07 lei litrul. Gospodăria a realizat planul la toți indicii, obținind un beneficiu de 1.175.000 de lei, față de 803.000 lei cit era planificat. în aceste rezultate, se oglindește contribuția fiecăruia din lucrătorii gospodăriei noastre.— Acest eveniment de seamă, ca și documentele sesiunii extraordi

nare a Marii Adunări Naționale — a spus brigadierul zootehnic Leonida Andrei — constituie pentru noi un imbold de a munci cu și mai multă pasiune pentru a avea succese și mai frumoase.Vorbele oamenilor sînt încununate de fapte. în săptămîna care a urmat sesiunii Marii Adunări Naționale producția de lapte pe gospodărie a crescut de la 1.229 de litri zilnic, la 1.327. de: litri,, fruntașii întrecerii socialiste fiind mulgătorii Mir- cioiu Constantin și Fopa Ion, care au realizat în trimestrul I mai mult de o mie de litri de lapte peste plan fiecare. îngrijitorul de purcei Pană Aurel de la maternitatea nr. 4 s-a angajat să înțarce purceii la o greutate de 18 kg în medie. Stoian Constantin și-a luat angajamentul ca în luna mai să realizeze un spor de 500 de gr. zilnic pe cap de purcel, față de 260 de grame cît are planificat. Pretutindeni, în secțiile gospodăriei de stat Andrășești răsună angajamente pline de entuziasm. „Să producem mai mult lapte, mai multă carne și lînă, să creștem cîte 11.000 de păsări la suta de ha și să reținem 9.000 de păsări matcă pentru o bună aprovizionare a orașelor cu ouă proaspete și carne de pasăre ieftină. Șă obținem 5.200 kg. porumb boabe la ha de pe 588 de ha, să livrăm peste prevederile planului 540 de hi. de lapte la sub 1 leu prețul de cost, să lucrăm cît mai bine, neprecupețind timpul pentru ca fiecare produs să fie cît mai ieftin dînd statului beneficii peste plan".Ca într-un singur gînd, lucrătorii G.A.S. Andrășești și-au exprimat dorința de a lupta și de acum înainte pentru a ridica și mai sus prestigiul gospodăriei lor, de a obține încă in acest an producții record în toate sectoarele de activitate, răspunzînd 
in acest fel înaltei distincții ce le-a fost acordată.

P. ZBIRLEA

încheierea colectivizării agriculturii este o înfăptuire care marchează un mare triumf în istoria de luptă a partidului și poporului nostru în opera de desăvîrșire a construirii socialismului. Așa cum s-a arătat în raportul prezentat de tovarășul Gheorghe Gheorghiu-Dej la sesiunea extraordinară a Marii Adunări Naționale, științei, cercetării științifice îi revin sarcini de mare importanță. Ește știut faptul că în perioada colectivizării, prin măsurile chibzuite luate de partid și de stat, a crescut numărul de animale la toate speciile, a sporit producția de lapte, carne, lină și ouă.O contribuție la aceste realizări a adus-o și Institutul de cercetări zootehnice care, avînd asigurată baza tehnico-materială, a dat posibilitate cadrelor de cercetători să se califice la un înalt nivel spre a putea pune la îndemîna lucrătorilor din unitățile de producție cele mai noi metode fundamentate științific pentru ridicarea producției animaliere.Orientîndu-și tot mai mult activitatea de cercetare spre rezolvarea celor mai actuale probleme ridicate de practica creșterii animalelor în G.A.S.-uri și G.A.C.-uri, colaboratorii I.C.Z.-ului au obținut în perioada 1952—1961 un număr de peste 260 de rezultate pe baza cărora au fost elaborate peste 180 de noi metode și recomandări, care au fost generalizate în practică.Aplicînd cu succes — pe lîngă o selecție riguroasă — întregul complex de metode de creștere, munca cercetătorilor din I.C.Z. a înregistrat o seamă de realizări printre care trebuie menționate crearea a 4 rase și tipuri noi de animale din diferite specii, cit și ameliorarea a 14 rase locale.Activînd direct în multe gospodării agricole colective, care au constituit adevărate puncte de pentru munca de cercetare că, colaboratorii I.C.Z.-ului gistrat o seamă de succesesporirii efectivelor de animale și ridicării productivității în aceste unități. Exemple edificatoare le gospodăriile colective din Hălchiu, Bod — regiunea din Gh. Lazăr și Cringuri

nea București, din Cocoșul — regiunea Dobrogea, Filimon Sirbu, satul Silistraru — regiunea Galați și altele.Pe lîngă activitatea pe care o desfășoară, din centrala I.C.Z. și stațiunile sale au sprijinit în 1961 un număr de peste 170 de gospodării colective prin participarea nemijlocită la întocmirea planurilor de producție, organizarea procesului de producție, demonstrații practice, combaterea sterilității, aplicarea insămînțărilor artificiale și altele.în raportul său li sesiunea extraordinară a Marii Adunări Naționale tovarășul Gheorghe Gheorghiu-Dej ne-a arătat încă o dată că trebuie să ne concentrăm forțele științifice asupra celor mai importante probleme ale agriculturii. Științei zootehnice îi revine un mare rol în ameliorarea raselor de animale și crearea de rase și tipuri noi mai productive, înmulțirea rapidă a efectivului de animale și ridicarea pe o treaptă superioară a ............... ..va trebui să recomandăm cele mai bune metode de combatere a sterilității, să extindem insămînțările artificiale, să dezvoltăm cercetările în legătură cu asigurarea bazei furajere.Experiențele de pînă acum în ce privește răspîndirea culturilor mixte cu leguminoase și cu rădăcinoa- se și bostănoase care constituie o rezervă importantă asigurînd un spor de unități nutritive la unitatea de suprafață ca și cercetările în direcția ameliorării pășunilor și fîne- țelor de deal și munte ne arată că trebuie să ne îndreptăm activitatea de cercetare spre o cît mai strînsă legătură cu cerințele practicii. Colectivizarea completă a agriculturii ridică sarcini sporite, cerințe întărind tot mai mult legătura unitățile agricole socialiste,

de cercetare colaboratorii

ridicarea pe o treapl productivității lor în acest scop

sprijin științifl- au înre- pe linia

„In agricultură media anuală a producției totale de cereale în anii 1956—1960 a 
depășit cu 1.170.000 tone, iar in 1961 cu 2.600.000 tone media anilor 1934—1938...”

(Din Raportul cu privire la încheierea colectivizării și reorganizarea 
conducerii agriculturii, prezentat de tovarășul Gheorghe Gheorghiu-Dej 

la sesiunea extraordinară a Marii Adunări Naționale)

și importante succese

Bucurie și entuziasm la gospodăria 
colectivă din Baba Ana

constituie Hărman, Brașov,— regiu-

noi.cu con- știenți de marea răspundere care leeste încredințată, lucrătorii din I.C.Z. își vor pune neprecupețit întreaga lor capacitate de muncă pentru dezvoltarea științei zootenhnice, pentru întărirea și ridicarea economico-or- ganizatorică a gospodăriilor agricole colective.
Dr. STA VAR PIMEN cercetător principal la Institutul de cercetări zootehnice

Am avut fericirea de a mă număra printre cei care zilele trecute au participat la sesiunea extraordinară a Marii Adunări Naționale. A fost pentru mine un motiv de mîn- drie, dar și de recunoștință totodată. Mîndrie, pentru că am reprezentat o gospodărie colectivă bogată, milionară. Recunoștință, pentru că acum, ca nicicind altădată, eu, un țăran din părțile Brașovului, am fost chemat să iau parte activă la treburile statului, să particip la lucrările celui mai mare sfat al țării.Am ascultat cu mare atenție pe vorbitorii la sesiune, mi-am întipărit bine in minte cele spuse de tovarășul Gheorghe Gheorghiu-Dej in raportul prezentat, precum și de ceilalți conducători de stat și de partid. La rindul lor, membrii gospodăriei noastre au urmărit zi de zi din presă lucrările sesiunii. în prezent. întors acasă, nu scap nici un prilej pentru a le istorisi colectiviștilor pe larg despre problemele dezbătute in sfatul cel mare al țării. Sintem bucuroși că gospodăria noastră face și ea parte dintre a- cetea care au înțeles la vreme că puterea sa economică este strins legată de creșterea avutului obștesc, înființată cu ani in urmă, la îndemnul părintesc al partidului, colectiva noastră a izbutit să regizeze indici tot mai inalți.Muncind cu hărnicie, ajutați in permanență de statul nostru democrat-popular cu mașini și tractoare, semințe de soi, credite etc. am făcut din gospodăria noastră o unitate puternică, capabilă să ne aducă belșug in case. An de an. ca urmare a folosirii celor mai Înaintate metode de lucru, am smuls pă- mintului roade tot mai bogate. Este suficient să arăt, bunăoară, că in anul trecut noi am obținut de pe întreaga suprafață cultivată cu grîu o producție medie de peste 2.800 kg la ha. Dezvoltind puternic ramuri de producție ca zootehnia și legumicultura, cultivind întinse suprafețe cu plante tehnice, valorifi- cind pe bază de contract cantități

din ce în ce mai mari de produse agro-alimentare, am mărit in permanență veniturile bănești ale gospodăriei, am ridicat valoarea proprietății obștești și pe această cale ne-am asigurat însemnate venituri.Pentru a ilustra lucrul acesta este îndeajuns să facem apel la cîteva cifre. De pildă, în anul ce a trecut veniturile bănești obținute de gospodărie la suta de peste 420.000 zilei-muncă s-a din care 17 leiFondul de bază, raportat la suta de hectare, valora la sfîrșitul anului peste 350.000 de lei. Se înțelege că toate acestea au contribuit din plin la ridicarea nivelului de trai al membrilor gospodăriei. Numai in ultimii 4 ani, de exemplu, aproape o sută de colectiviști și-au ridicat case noi, de zid, adevărate vile. Alte zeci și zeci de familii și-au cumpărat mobilă modernă, aparate de radio, televizoare, aragaze etc. Putem spune, fără nici un fel de exagerare. că traiul nostru de azi se aseamănă in multe privințe cu cel de la oraș.Acestea sînt, ca să spunem așa, cîteva aspecte ale prezentului. In fața noastră se deschid insă perspective tot mai luminoase. Sarcinile izvorîte din documentele recentei sesiuni extraordinare a Marii Adunări Naționale ne vor fi un prețios ghid în activitatea de viitor. Avînd in vedere faptul că gospodăria noastră se află situată in apropierea orașului Brașov, vom continua să dezvoltăm, alături de cultura cerealelor și plantelor tehnice, zootehnia și legumicultura, ca ramuri principale. Un accent deosebit vom pune mai cu seamă pe crește

de hectare au fost de lei, iar valoarea ridicat la 31 de lei, in numerar.

rea taurinelor, astfel incit încărcătura acestora la suta de hectare să ajungă pină la sfîrșitul anului 1962 la 70 de capete, din care 27 vaci cu lapte. Nu vom neglija desigur nici creșterea oilor, porcilor și păsărilor.Dezvoltind puternic sectorul zootehnic, vom avea posibilitatea ca anul acesta să valorificăm pe bază de contract, așa după cum ne-am prevăzut în plan, cite 450 hl de lapte și aproape 8 tone de carne la suta de hectare. Aceasta va face ca zootehnia să ne aducă un venit bănesc de peste 1.300.000 lei, cu mai bine de 200.000 Iei mai mult decit în 1961. Venituri mai mari decît in anul trecut ne vor aduce și legumicultura, culturile cerealiere și tehnice etc., ca urmare a măririi producțiilor la ha. Se Înțelege că toate acestea ne vor permite să alocăm o însemnată sumă de bani ia fondul de bază și să repartizăm membrilor venituri mai mari la ziua-muncă. După cum ne-am plănuit, numai din alocări din venitul bănesc fondul de bază va crește anul acesta cu aproape 800.000 de lei iar valoarea zilei-muncă junge la 32 de lei, din care in numerar.Dezvoltind pe mai departe zările de pină acum, noi,viștii din Ghimbav, sintem hotărîți să nu precupețim nici un efort pentru a traduce în fapt sarcinile importante izvorîte din lucrările sesiunii extraordinare a Marii Adunări Naționale.
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DUMITRU STANCIU președintele gospodăriei colective „Ilie Pintilie" din Ghimbav, regiunea Brașov
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Membrii gospodăriei 
noastre colective „Dru
mul belșugului" au 
urmărit cu bucurie și 
emoție lucrările sesiu
nii extraordinare a 
Marii Adunări Naționa
le. Din documentele 
sesiunii am desprins 
învățăminte de nepre
țuit.

Pe mine personal m-a 
bucurat foarte mult 
înalta prețuire ce se a- 
cordă azi inginerilor a- 
gronomi.

Pînă de curînd am 
lucrat la secția agrico
lă regională. Acum în
să muncesc în mijlocul 
colectiviștilor, simt la 
fiecare pas dragostea 
și respectul cu care ei 
mă înconjoară, intere
sul lor crescînd pentru 
a învăța din cunoștin
țele mele cum să apli
ce în munca de fiecare 
zi, cuceririle științei a- 
gricole.

Noi ne-am 
întîmpinăm
extraordinară a 
Adunări Naționale și 
ziua de 1 Mai cu rea
lizări cu care să ne 
puterii într-adevăr min
ări. Vremea — cum 
bine se știe — a fost 
în primăvara aceasta 
destul de capricioasă. 
Dar ne-am străduit să 
folosim din plin fieca
re ceas bun de lucru. 
După ce am terminat

străduit să 
sesiunea 

Marii

„...la floarea-soarelui producția totală a fost în 1961 de zece ori, la sfecla de zahăr 
de 7 ori și jumătate, iar la cartofi de 2,2 ori mai mare decît media producției totale a anilor 
1934-1938.”

(Din Raportul cu privire la încheierea colectivizării și reorganizarea 
conducerii agriculturii, prezentat de tovarășul Gheorghe Gheorghiu-Dej 

la sesiunea extraordinară a Marii Adunări Naționale)

semănatul culturilor din 
epoca 
rea, 
sfecla 
fii 
mănatul porumbului. In 
același timp, în frunte 
cu comuniștii din gos
podărie, am trecut la 
executarea lucrărilor 
în livada veche a gos
podăriei. Aci, i-am 
îndrumat pe oameni 
să execute arături pe 
curbe de nivel și să 
semene lucerna în 
benzi. Pe alte 17 hec
tare, s-au plantat 
pomi în masiv.

Ne-am străduit să 
dobîndim realizări fru
moase și la grădina 
de legume care se în
tinde pe 9 hectare, ca 
și în sectorul 
nic. In ce 
construcțiile, 
adus o parte 
terial pentru

I, ovăzul, mază- 
Uoarea-soarelui, 

de zahăr, carto- 
am lucrat la se-

zooteh- 
privește 
am 

din
a 

ca în acest an : 2 graj
duri, 2 puiernițe, o 
maternitate de scroaie, 
un atelier de fierărie 
și altele.

Din documentele se
siunii extraordinare a 
Marii Adunări Națio
nale, am desprins învă
țăminte de preț pentru 
dezvoltarea succeselor 
dobîndite. Multe și fru
moase sînt proiectele 
noastre. Voim să extin
dem pe dealuri livada 
și via. Intenționăm să

Și 
ma- 

ridi-

mărim cu mult 
dina de legume, 
menea, sectorul 
nic va cunoaște 
dezvoltare. în 
cesta el va 
aproape 
de lapte,
porci, 600 de păsări.

Doresc să îi ajut pe 
devină 

pregătiți 
metode- 

agrozoo- 
sprijinul

Și gră- 
De ase- 
zooteh- 
o mare 
anul a-

ajunge Ia 
100 de vaci 

1.500 oi, 280

colectiviști să 
oameni bine 
în aplicarea 
lor înaintate 
tehnice. Cu 
lor, vom înființa încă 
din acest an o casă- 
laborator. In jurul clă
dirii respective au și 
fost amplasate unele 
loturi experimentale.

Sînt hotărît 
pun toate forțele 
priceperea 
înfloririi 
și făuririi unui trai în
destulat al oamenilor. 
Cea mai mare 
mire a mea va 
anul, cînd vom 
revistă noile 
succese, să-i 
colectiviști spunînd :

— La acestea ne-a 
ajutat în bună măsu
ră și tov. inginer agro
nom I

să-mi 
Ș‘ 

în slujba 
gospodăriei

mullu- 
ii ca la 
trece în 
noastre 

aud pe

Ing. DANMARINESCU gospodăria agricolă colectivă „Drumul belșugului", din comuna Secueni, regiunea Bacău

In poarta sediului gospodăriei co
lective „16 Februarie 1933" din co
muna Baba Ana, regiunea Ploiești, 
flutură steaguri roșii și tricolore. In 
curte, incă din faptul dimineții am 
găsit o mulțime de colectiviști — 
mulți dintre ei vechi cunoștințe.

Cel dinții a adus vestea despre 
decorarea gospodăriei cu „Ordinul 
Muncii" clasa I și conferirea titlu
lui de Erou al Muncii Socialiste, 
tovarășului Ion Stanciu, președintele 
gospodăriei, — tov. Alexandru Cos- 
tache, secretarul organizației de 
partid.

— De cum am aflat la radio, îmi 
spune acesta, am și alergat la sediul 
gospodăriei. Aci, i-am găsit pe con
tabilul șef, Gheorghe Popescu, pe 
șoferul Niculae Negulici, pe condu
cătorii de atelaje, Ion Năstase și Re
mus Stanciu. Cînd le-am transmis 
cele aflate s-au îmbrățișat unii cu 
alții. Ne-a cuprins pe toți o mare 
bucurie...

Ceva mai tîrziu, pe la orele 10,30 
în fața aparatelor de televiziune 
care transmiteau „Ora satului" s-au 
strins zeci și zeci de colectiviști. In 
sala cea mare a gospodăriei sau pe 
la casele colectiviștilor care au tele
vizoare au venit în grupuri zeci de 
tineri și vîrstnici. Cu acest prilej, 
l-au putut vedea în jurnalul filmat 
și pe tov. Ion Stanciu, președintele 
gospodăriei, în momentul emoționant, 
cînd i se înminează de către tova
rășul Gheorghe Gheorghiu-Dej, ste
luța de aur de Erou al Muncii Socia
liste.

★
Zilele trecute, în sala Casei de 

cultură din Baba Ana a avut loc 
festivitatea înmînării „Ordinului 
Muncii" cl. I. acordat gospodăriei 
colective. Peste 350 de colectiviști 
au participat la acest mare eve
niment din viața gospodăriei lor. 
înalta distincție a fost înmînată 
secretarului organizației de partid 
din gospodărie, de către tov. Teo
dor Ștefănescu, prim secretar al 
comitetului raional de partid Mizil.

A fost un moment emoționant. 
Au luat cuvîntul numeroși colec
tiviști care au vorbit cu mîndrie 
despre succesele gospodăriei lor. Ei 
au arătat că în ultimii ani, gospo
dăria colectivă din Baba Ana a 
realizat producții mari și constante 
la hectar și rezultate excelente în 
sectoarele culturilor vegetale, pomi- viticol, legumicol și zootehnie.

în 1961, de pildă, de pe 348 ha 
s-au realizat 2.200 kg grîu la ha, cu 
200 kg mai mult decît prevedea pla
nul ; de pe 200 ha cu orz s-au do- 
bîndit cîte 2.236 kg la ha ; de pe 60 
ha cu floarea-soarelui cîte 2.000 kg 
la ha ; de pe 255 ha cu porumb, 
cîte 3.700 kg boabe la ha ; de pe 153 
ha cu sfeclă de zahăr cite 35.000 kg 
la ha. Firește, aceste producții fru
moase nu s-au realizat fără eforturi 
deosebite, mai ales ținîndu-se seama 
de condițiile grele de climă din anul 
trecut. Dar colectiviștii au fost pu
ternic mobilizați de organizația de 
partid și consiliul de conducere al 
gospodăriei. Iar printre cei care au 
desfășurat neobosit această muncă 
de mobilizare și îndrumare a fost în primul rînd. președintele gospodi
nei.

— In sectorul nostru, nu trece o zi 
fără ca președintele să nu po 
posească ba la grajduri, ba la sai
vane sau la puiernițe. îmi spune tov 
Tănase Lungu, șeful fermelor zoo
tehnice ale gospodăriei, cu care am 
stat de vorbă la încheierea festivi
tății. Anul trecut, producția de 
lapte pe cap de vacă furajată a fost 
de peste 2.200 litri. La un moment 
dat rămăseserăm în urmă cu reali
zarea planului. Am fost .și criticați 
de un ziar. Atunci tov. Stanciu n-a 
mai avut odihnă. Venea la tabăra 
de vară de 2 ori pe zi, se interesa 
de furajarea și îngrijirea vacilor, 
pînă și de tehnica mulsului.. Pînă 
la urmă, rămînerea în urmă a 
fost recuperată.

Mai trebuie adăogat, continuă să 
ne povestească tov. Tănase Lungu, 
că de la fiecare din cele 2.350 de oi 
ale gospodăriei, ciobanii noștri au 
realizat cîte 73 de litri de lapte. Cu 
vreo doi ani în urmă, nu realizam 
nici 45 de litri pe cap de oaie fu
rajată. Tov. Stanciu ne-a îndemnat 
să aplicăm și noi metoda fătărilo- 
timpurii la oi și împărțirea lor pe 
tîrle. Rezultatele au fost excelente 
Anul acesta, de pildă, încă de la 1 
mai s-au și realizat cîte 36 litri de 
lapte pe cap de oaie furajată, ceea 
ce înseamnă că vom depăși planul 
de 73 de litri...

Aflu că a crescut și ferma de 
porci, ca și cea de păsări...

★
Umblu de mai multe ceasuri prin 

gospodărie, stau de vorbă cu oa
menii, îmi notez numeroase cifre și 
fapte care atestă munca plină de 
avint ce se desfășoară in această 
gospodărie care are ca președinte 
pe tov. Ion Stanciu, Fiecare 
colectivist cu care intru în vorbă are 
de spus cîte ceva, subliniind puterea 
economică crescîndă a gospodăriei 
lor, dar mai ales planurile pe care 
și le-au făcut pentru a dezvolta gos
podăria și mai mult pe viitor.

— Am citit cu toții cu mare aten
ție documentele sesiunii extraordi
nare a Marii Adunări Naționale, îmi 
spune inginerul zootehnic al gospo
dăriei, tov. Ștefan Sburlan. Am tras 
bogate învățăminte și le vom folosi 
din plin. Am plănuit ca la sfîrșitul 
acestui an să ajungem la 104 vaci, 
38 de juninci montate și 82 capete 
tineret femei. în 1965, vom avea cel 
puțin 200 de vaci. Vom dezvolta mult 
și celelalte ferme. Peste trei ani vom 
ajunge la peste 2.800 de oi, 600 de porcine și la peste 2.000 de păsări 
matcă. Vrem să realizăm minimum 
4,7 kg lînă de la fiecare oaie, 2.600 
litri de lapte de la fiecare vacă și 
cîte 125 de ouă de la fiecare găină.

Brigadierul Gheorghe Stanciu de 
la grădina de legume mă îndeamnă 
să notez în Ce fel se voi extinde cul
turile irigate (de pe acum gospodă
ria a procurat 2 motopompe elec 
trice cu un debit de 12 vagoane de 
apă pe oră); mulgătorul fruntaș Du
mitru G. Iacob îmi relatează că s-au și adus materialele pentru construc
ția unui nou grajd pentru 100 de vaci...

Cu toții sînt pe deplin convinși că 
în foarte scurtă vreme, planurile vor 
prinde viață. Știu bine că la reali
zarea lor, cel dinții va pune umărul 
însuși președintele gospodăriei, Ion 
Stanciu.

Vizita la gospodăria colectivă din 
Baba Ana mi-a dat prilejul să văd 
și cît de mult s-a schimbat înfăți
șarea comunei Baba Ana. Școală 
nouă, dispensar și casă de nașteri, 
două cămine culturale — unul termi
nat anul trecut, prevăzut și cu sală 
de cinematograf, — bibliotecă co
munală, zeci și zeci de case noi... 
Peste tot se întinde rețeaua elec
trică...

Dintr-un camion al gospodăriei se 
descarcă saci de ciment, din altul 
piatră... Drumul între Mizil și Baba 
Ana, pe 6 km, va fi asfaltat în scurtă 
vreme...

S-au ridicat colectiviștii de aci cu 
adevărat la un trai înstărit (anul tre
cut, de pildă, au primit cîte 50 de lei 
la zi-muncă). Și iată, merg mai de
parte, luptă pentru recolte și mai bo
gate, măresc fermele, plănuiesc să se 
apropie tot mai mult de aspectul 
orașului

Vor reuși? Nu numai că vor reuși, 
dar vor și depăși neîndoielnic aceste 
planuri, căci așa cum bine spunea și 
Tănase Lungu:

— Marea cinstire ce ni s-a adus 
ne obligă la și mai mult pe viitor...

I. ALEXANDRU



DIN UNIUNEA SOVIETICA

Lucrări de transformare a naturii în KazahstanDe pe acum, omul poate vedea chiar din spațiul cosmic schimbările intervenite în peisajul imensei regiuni din Kazahstan, unde se întinde în prezent Ținutul pămînturi- lor desțelenite. în ultimii opt ani, stepa de năgară, care ocupa aici o suprafață de aproape 200.000 km p, pe care ar putea să încapă șase state de mărimea Belgiei, a fost arată și vara ea bucură ochii cu auriul holdelor de grîu. >; . . .Lucrările de transformare a naturii Kazahstanului continuă. în viitorii 20 de ani ele vor lua o amploare grandioasă. în această republică din răsăritul U.E.S S. vor lua ființă mări artificiale, egale ca suprafață cu teritoriile cîtorva state vest-europene, se va modifica cursul unor rîuri, pe vaste întinderi vor a-

pare păduri, plantate în stepă de mîna omului.Pînă în 1980, în Kazahstan se prevede să se construiască circa 60 de rezervoare de compensare — adevărate mări artificiale.în lacul de acumulare al hidrocentralei construite pe Irtîș, la Buh- tarma, s-au și strîns 25 miliarde m’ de apă. Această cantitate reprezintă însă numai jumătate din volumul total pe care lacul urmează să-1 aibă în viitorii 5—7 ani.în viitorul apropiat, pe acest rîu siberian va apare un lac de acumulare — al hidrocentralei de la Sul- binskoe. Un debit de miliarde de metri cubi de apă va avea lacul de acumulare Kapceagaiskoe, de pe rîul Iii, din apropiere de Alma-Ata. în

cursul anilor 1962—1963 se va revărsa pe o suprafață de 50 km p Iacul de acumulare Bugunskoe din sudul Kazahstanului.Kazahstanul va fi brăzdat și de numeroase canale — adevărate fluvii artificiale. Construirea canalului Irtiș — Karaganda în lungime de 500 km, a și început. în afară de a- cesta, se vor construi alte șapte canale, în lungime totală de 2.000 km, care vor înveseli peisajul monoton al stepei pustii cu verdeața plantațiilor.în multe regiuni ale Kazahstanului vor fi dărîmați vulcanii nestinși, al căror subsol este bogat în zăcăminte de minereuri utile. în „craterele" lor se va organiza extracția minereului după metoda la zi.

In lumea întreagă se ridică 
proteste împotriva 

experiențelor nucleare

SPARTACHIADA DE VARĂ A TINERETULUj

Toată atenția etapei 
pe asociații sportive

Nesocotind voința popoarelor, S.U.A. au reluat în urma ordinului dat de președintele Kennedy experiențele nucleare în atmosferă. De la prima experiență efectuată în ziua de 25 aprilie, S.U.A. au efectuat pînă acum șase experiențe de acest fel, în regiunea insulei Christmas din Pacific.Aceste experiențe profund potrivnice intereselor de pace ale popoarelor, au stîrnit un puternic val de indignare în lumea întreagă. Ele sînt cu atît mai de condamnat, cu cît au avut Ioc într-un moment cînd la Geneva se duc tratative cu privire la dezarmarea generală și totală și la interzicerea experiențelor nucleare. Desigur, pasul primejdios pe care îl constituie aceste experiențe, este menit să dea un nou impuls cursei înarmărilor și să agraveze încordarea internațională. Opinia publică mondială condamnă cu asprime reluarea experiențelor nucleare în atmosferă de către S.U.A., pre- cizînd că cercurile conducătoare de la Washington și-au asumat o grea răspundere în fața popoarelor. Nu e lipsit de semnificație faptul că chiar în ziua efectuării primei experiențe, la 25 aprilie, în fața primăriei orașului Newark (statul New Jersey) a avut loc o puternică demonstrație de protest împotriva reluării experiențelor nucleare de către Statele Unite ale Americii. Demonstranții purtau pancarte pe care era scris : „Opriți experiențele Ei au difuzat manifeste pe străzile orașului, în care se cere încetarea experiențelor nucleare. In același scop, președintele asociației canadiene „Vocea Femeilor", doamna Helen Rucker, a anunțat că a fost trimisă o telegramă de protest președintelui Kennedy. Ea a declarat că 5.000 de femei canadiene se vor îmbrăca în haine de doliu pentru a exprima protestul față de reluarea experien

țelor nucleare de către S.U.A. De asemenea, după reluarea experiențelor nucleare de către S.U.A. în fața ambasadei S.U.A. din Londra, cîteva mii de londonezi au demonstrat cerînd guvernului american să înceteze imediat experiențele cu arma nucleară în atmosferă. Demonstranții au cerut să fie primiți de personalul ambasadei pentru a-i inmina scrisori de protest adresate președintelui Kennedy. Sub învinuirea că au refuzat să se împrăștie din fața ambasadei, 350 de demonstranți au fost arestați de poliție. Dar această samavolnicie nu va opri valul de proteste împotriva acțiunilor menite să primejduiască viața oamenilor. Aceste proteste se produc în tot mai multe locuri, cu o amploare crescîndă. Bunăoară, manifestații purtau pancarte pe care erau scrise lozinci de condamnare a experiențelor nucleare americane, iar în fața ambasadei S.U.A. din Tokio, numeroase grupuri de cetățeni au organizat mitinguri și au anunțat organizarea unor demonstrații de masă și a unor campanii dc semnare de petiții. Demonstrații de protest împotriva experiențelor cu arma nucleară în atmosferă au avut loc și la Hiroșima, Osaka, Morioka și în alte orașe japoneze, iar la Copenhaga s-a încheiat marșul pentru interzicerea armei nucleare, la care au participat circa 30.000 de persoane de toate vîrstele.„Lumea își manifestă indignarea față de gestul S.U.A." — transmite cunoscuta agenție „Prensa Latina" în legătură cu reluarea de către acestea a experiențelor nucleare în atmosferă. Aceste experiențe constituie o dovadă a disprețului față de eforturile tuturor țărilor lumii în lupta pentru pace și dezarmare, o formă fățișă de șantaj la adresa conferinței celor 18 state pentru dezarmare.

Abia au trecut cîteva săptămîni de la ultimele întreceri ale Sparta- chiadei de iarnă a tineretului și iată- ne deacum în cuprinsul primei etape a Spartachiadei de Vară a tineretului care, după cum se știe, se desfășoară în cadrul asociațiilor sportive între 16 aprilie — 10 iunie.Importanța primei etape constă în faptul că ea asigură participarea de masă, antrenează pe toți iubitorii sportului la nivelul comunei, al unității respective, indiferent dacă aceștia sînt sau nu membri ai U.C. F.S. De aceea, comisiile regionale și raionale de organizare a Spartachiadei de vară, precum și asociațiile sportive trebuie să ia toate măsurile tehnico-organizatorice și de propagandă în vederea mobilizării a cît mai mulți tineri în întreceri și la cît mai multe din disciplinele prevăzute în regulament^Unele exemple din recenta desfă. șurare a Spartachiadei de iarnă a tineretului scot în evidență faptul că atunci cînd nu se dă atenția cuvenită etapei pe asociații sportive se poate ajunge la situații chiar paradoxale. Un exemplu grăitor în această privință ni-1 oferă unele raioane ale regiunii București. în raionul Titu, bunăoară, unde întrece, rile s.au desfășurat departe de posibilitățile reale de organizare și de mobilizare ale asociațiilor sportive, la întrecerile de gimnastică nu a participat nici un tînăr și nici o tînără, în timp ce în alte raioane cum ar fi Giurgiu, Călărași și Tr. Măgurele, numărul participanților să atingă cifra de 4000-6000.Altă problemă o constituie slaba mobilizare a tinerilor spre unele discipline sportive care ar trebui să se bucure de mult mai mare atenție din partea consiliilor U.C.F.S. Halterele și trînta au cunoscut cifre mici de participare în raioane ca Răcari, Slobozia, Fetești, Zimnicea

și Drăgănești.Vlașca. Dacă unele din aceste consilii pot invoca ca „scuză" lipsa halterelor, în schimb ce argumente pot aduce organele U.C.F.S. din raioanele Drăgănești- Vlașca, Slobozia, Titu, care au mobilizat doar cîte 280, 357 și respec^ tiv 416 participanți la trîntă în tirr-g ce în raionul Fetești s-au între —Ț 2.900 de tineri iar în raioanul Tr. Măgurele 2.748.Desfășurarea Spartachiadei de iarnă a tineretului a mai scos în evidență faptul că în unele raioane ale regiunii București prezența tinerilor la întreceri a fost foarte mică. Consiliile raionale U.C.F.S. Urzi- ceni, Titu, Zimnicea, Drăgănești- Vlașca trebuie să facă o cotitură în această privință și au un bun prilej să o dovedească chiar în cadrul noilor competiții de masă ale aces. tui an.în satele și comunele regiunii București, fotbalul, trîr.ta, oină, voleiul gimnastica, popicele, și alte ramuri sportive au numeroși sim. patizanți. Faptul că tot mai mulți tineri colectiviști și.au cumpărat în ultimii ani biciclete, favorizează participarea unui număr însemnat de concurenți la întrecerile de ciclism, la fel cum existența multor ape curgătoare și lacuri, ușurează unor asociații sportive organizarea întrecerilor de natație.Consiliile raionale și regionale U.C.F.S. călăuzindu-se după Hotărî, rea Conferinței pe țară a U.C.F.S. trebuie să aducă un aport și mai însemnat la organizarea cu succes a ediției din acest an a Spartachiadei de vară a tineretului. Popularizînd temeinic fiecare ramură sportivă, mobilizînd un număr de participanți în concordanță cu posibilitățile existente în fiecare asociație, angre. nînd toate cadrele tehnice existente, ele vor putea să obțină o reușită deplină a acestei mari competiții de masă în care am pășit
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Crește necontenit
numărul cîșligălorilor în | 
obiecte de mare valoare la | 
seriile de
premii în obiecte și bani.Industria cehoslovacă, puternic dezvoltată, fabrică o serie întreagă j de tractoare și mașini agricole moderne, de diferite modele, cu ajuto- ( rul cărora oamenii muncii din agricultura țării sporesc rodnicia | ogoarelor. '
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Expoziția industrială ■ 
a R. S. Cehoslovace i
De cîteva zile s-a deschis la 

București, în parcul „Herăstrău", 
expoziția industrială cehoslovacă. 
Exponatele reprezintă aproape 
toate ramurile industriale ale eco
nomiei naționale cehoslovace. 
Partea principală însă o formea
ză produsele industriei construc
toare de mașini. Iată mașinile-u- 
neltc, modelele marilor instalații, 
cum sînt, de exemplu, mo
toarele, agregatele Diesel marca 
Skoda, mașinile pentru industria 
textilă, poligrafică, pentru insta
lații medicale, produse optice, a- 
parate de radio și televiziune, ma
șini de cusut, aspiratoare de praf, 
mașinile de spălat rufe, mărfurile 
textile, încălțămintea, articolele 
sportive și multe altele. Este, de 
asemenea, reprezentată industria 
mijloacelor de transport: cunos

cutele mărci de autocamioane și 
autoturisme Tatra și Skoda. Aces
tor produse importante ale indus
triei cehoslovace li se adaugă și 
motocicletele Jawa-CZ cu renume 
mondial, de toate tipurile.

In timpul expoziției au loc pe 
aerodromul din București demon
strații cu avioanele cehoslovace 
de tipul L-200 — aerotaxi, cu 5 locuri și Z-326 folosit la sport și acrobații.

Expoziția industriei cehoslovace 
contribuie din plin la cunoașterea 
de către oamenii muncii din țara 
noastră a succeselor poporului 
cehoslovac, care, sub conducerea 
Partidului Comunist din Ceho
slovacia, pășește tot înainte pe 
drumul construirii vieții noi, so
cialiste, al prieteniei și colaborării între popoare.

R. P. D. Coreeană
/\ 
îngrășăminte 

bacteriene 
pentru 

agriculturăColectivul laboratorului de antibiotice de la Institutul de cercetări al industriei chimice a elaborat o metodă de producere pe cale industrială a îngrășămintelor bacteriene. Asemenea îngrășăminte produce în prezent fabrica de produse farmaceutice din Suncihon (provincia Phenanul de sud). Pînă la sfîrșitul lunii aprilie, la sate au fost trimise 135 tone de diferite îngrășăminte bacteriene — cantitate suficientă pentru a „vitaminiza" peste 1.850.000 de tenbo (1 tenbo este egal cu 0,99 ha).Producția de îngrășăminte bacteriene va spori o dată cu intrarea totală în funcțiune a noii fabrici, în a doua jumătate a anului curent
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LOZ IN PLIC cu

Participanta
Mureș, str. Gti. Do]a ar. 199, a cîștigat

1 autoturism „Moskvici“

Șerban Maria din Tg.

3 FIECARE SERIE SPECIALĂ DE LOZ IN PLIC ARE E
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GOSPODĂRII AGRICOLE COLECTIVE

Originalitate, eleganța, excepționale 
performanțe electrice și acustice vă oferă noua 
realizare a Uzinelor 
radioreceptorul

ELECTRONICA

Știri externe
Tratativele 
de dezarmare 
de la GenevaPeste cîteva zile se împlinesc două luni de activitate desfășurată Ia Geneva de Comitetul celor 18 state în vederea încheierii unui tratat de dezarmare generală și totală, în vederea consolidării păcii în întreaga lume.Opinia publică mondială s-a convins și cu această ocazie că Uniunea Sovietică, statele socialiste, precum și cele neutre, prin reprezentanții lor la lucrările Comitetului celor 18 state, depun eforturi susținute pentru rezolvarea cu succes a celei mai arzătoare probleme: dezarmarea generală și totală, în timp ce puterile occidentale, S.U-A. și Anglia, recurg la tot felul de mașinațiuni pentru a împiedica încheierea tratatului respectiv atît de mult dorit de toate popoarele cărora le este scumpă viața și viitorul omenirii. Un fapt în plus ,care vine să dovedească cu vîrf și îndesat că puterile occidentale u- neltesc pe toate căile împotriva încheierii unui tratat de dezarmare generală șl totală, este reluarea de către S.U.A. a experiențelor cu arma nucleară. Sfidînd năzuința și lupta popoarele pentru pace — șl în același timp eforturile care se fac în cadrul conferinței de la Geneva a celor 18 state, Statele Unite ale Americă au efectuat pînă la 8 mai a șasea experiență nucleară în atmosferă, în regiunea insulelor Christmas din Oceanul Pacific.In același timp, delegații occidentali la lucrările Comitetului celor 18 state pentru dezarmare au manifestat tendința vădită de a interpreta memorandumul neutrilor în problema

încetării experiențelor nucleare în așa fel. Incit să-l adapteze la vechea lor poziție. In fond ei caută să descopere în prevederile memorandumului principiul obligativității controlului internațional la fața locului, cu toate că el prevede o altă formă de control — controlul internațional bazat pe posturile naționale de control existente. De aceea, amintind că reprezentanții țărilor care au întocmit acest memorandum s-au pronunțat împotriva interpretării arbitrare a acestuia, reprezentantul Uniunii Sovietice, V. A. Zorin, a declarat: „Dacă puterile occidentale vor încerca însă să interpreteze memorandumul în felul lor și să ne pretindă să fim de acord cu această interpretare, să ne atragă pe vechile poziții, declarăm că aceste tratative sînt inutile".Referindu-se la memorandumul celor opt țări neutre, delegatul țării noastre, G. Macovescu, a subliniat că Uniunea Soveitică a acceptat acest memorandum ca o nouă bază de discuție, în timp ce S.U.A. și Anglia au rămas pe vechile poziții, respingînd în fond ideile formulate în documentul respectiv. Insistînd în continuare asupra obligativității controlului internațional, a arătat delegatul romîn, delegațiile celor două țări occidentale au acceptat în vorbe memorandumul celor opt țări neutre, dar în a- celași timp au recurs la diverse stratageme pentru a-i schimba radical sensul. Și acest lucru pune sub semnul întrebării existența unui interes din partea puterilor occidentale de a încheia un tratat care să interzică experiențele cu arma nucleară. Delegatul romîn a arătat că este necesar ca comitetul să audă, în sfîrșit, o explicație clară din partea delegațiilor a- mericană și britanică.Tocmai acest lucru îl așteaptă mi

lioane și milioane de oameni, interesați în mod vital ca lucrările Comitetului celor 18 state pentru dezarmare să fie încununate de succes.
Bandele O. A. S. 
sâvîrșesc noi crime 
împotriva 
populației 
algerienePe zi ce trece numeroși oameni ai muncii din Algeria cad victime ale terorii dezlănțuite de către fasciștii din O.A.S. Marți, 8 mai, bunăoară a- ceste bande de criminali au săvîrșit în Algeria peste 52 de atentate care s-au soldat cu moartea a 43 de per-, soâne și rănirea gravă a altor 27... Numai în Alger, în cursul acleeași zile, au fost omorîte 36 de persoane și rănite alte 23. In ultimele zile bandele O.A.S. și-au concentrat atacurile teroriste în special asupra muncitorilor, femeilor, copiilor. Aceștia sînt împușcați de criminalii fasaiști în drum spre locul de muncă și în piețele Algerului.Populația algeriană cade victimă teroriștilor din O.A.S. numai datorită lipsei de fermitate a autorităților franceze însărcinate cu menținerea Ordinii și cu pedepsirea fasciștilor din O.A.S. Intîrzierea de către autoritățile franceze a aplicării hotărîri- lor de la Evian privind crearea forțelor locale de ordine nu pot decît să încurajeze atacurile fasciștilor din O.A.S. împotriva poporului algerian.
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condiții agrotehnice
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3 + 2 tuburi electronice

3 game de unde 

indicator optic de acord 

reglaj de ton

2 difuzoare de 2,5 VA 
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oprire automată

Prezentată într-o 
o ambianță plăcută

RECOLTE BOGATE 
de IN și CîNEPÂpe/7^/'</ FUIOR

1I
Cereți în magazinele de specialitate □ 
noile modele de cuțite de bucătărie, jț 
RIGLATE și 
pline, roșii
FABRICA 
SIBIULUI.

□ Noile modele de cuțite sînt practice f 
* și vă ușurează munca în gospodărie S

ZIMȚATE, pentru tăiat □ 
și zarzavat, produse de fi 
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